
Protokoll fra kontrollutvalgets møte 
tirsdag 23.09.2008 

 
Sted: Fredrik Selmers vei 2  
 
Til stede: Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut 
Frigaard (F), Anne Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), 
Svenn Kristiansen (F) 
 
Forfall (grunn): Ann Kathrine Skjørshammer (KrF) (sykdom), Kari Kjenndalen (A) (reise),  
Berit Jagmann (R) (reise) 
I stedet møtte: Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A), Harald Minken (R) 
 
Fra kontrollutvalgets sekretariat: Sekretariatsleder Reidar Enger og konsulent Kristin Lehre  
 
Fra Kommunerevisjonen: Kommunerevisor Annette Gohn-Hellum, avdelingsdirektør Unn 
Helen Aarvold, fung. avdelingsdirektør Lars Normann Mikkelsen, seniorrådgiver Lars 
Jørgensen (orientering om byggesak), seniorrådgiver Jan Gunnar Thoresen (sak 77), 
revisjonsrådgiver Linda H. Haugland (sak 78), revisjonsrådgiver Ole Morten Evjen (sak 80).  
 
Utenom sakslisten orienterte Kommunerevisjonen om: 
  
- Regnskapsrevisjonen for 2008  
- Henvendelse om byggesak for Furubråtveien 1/Bekkelagsterassen 28A/B  
- Pågående forvaltningsrevisjon av innføring av nytt billettsystem 
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76/08  
Protokoll fra kontrollutvalgets møte 26.08.2008 

 
Sendt til arkiv 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
 
Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
 
Protokollen ble godkjent. 
 
 

77/08  
Rapport 10/2008 Intern kontroll i og rundt TiPS 

 
Sendt til byutviklingskomiteen 
Kopi til byråden for byutvikling, byråden for finans og utvikling, Boligbygg Oslo KF, 
Kommunerevisjonen 
 
 
Saken gjelder: 
Kommunerevisjonen har revidert IT-miljøet rundt applikasjonen TiPS. Bakgrunnen er at TiPS 
er et saksbehandlersystem for leiekontrakter og fakturering av ca. 10 300 utleieobjekter, noe 
som representerer inntekter på ca 760 mill. kroner pr. år.   Undersøkelsens hovedfokus har 
vært om intern kontrollen bidrar tilstrekkelig til fullstendighet i regnskapsføringen av 
kommunale husleieinntekter. Kommunerevisjonen har tidligere gjennomgått TiPS i 2002 (Jf 
Kommunerevisjonens brev til Boligbedriften av 8. oktober 2002) og i 2003 (Jf 
Kommunerevisjonens brev til Boligbedriften av 31. oktober 2003). 
 
IT-organisasjonen i Boligbygg Oslo KF er sårbar grunnet få nøkkelpersoner. Usikkerheten 
rundt kommunens innrullingsprosjekt har ført til at IT-personell har sluttet og at foretaket ikke 
får besatt nøkkelstillinger og må kjøpe ekstern kompetanse på ubestemt tid.  
 
Tidligere gjennomganger påpekte at foretakets skriftlige rammeverk for IT-sikkerhet burde 
oppdateres med nødvendige rutiner og prosedyrer. Viktige rutiner og prosedyrer for IT-
sikkerhet er fremdeles ikke utviklet, dokumentert og iverksatt. Kommunerevisjonen anbefaler 
å gjenoppta og fullføre dette arbeidet.  
 
Boligbygg Oslo KF kan ikke legge frem rutiner for systematisk risikohåndtering. Dette ble 
avdekket allerede ved Kommunerevisjonens undersøkelse i 2002. Kommunerevisjonen 
anbefaler at foretaket nå prioriterer å vurdere en formell risikomodell for systematisk 
håndtering av IT-risiko. 
 
Boligbygg Oslo KF kan ikke legge fram komplette rutiner for oppfølging av tilganger, noe 
Kommunerevisjonen også har påpekt tidligere. Antall brukerkonti i TiPS er langt større enn 
antall ansatte. Foretaket bør prioritere å slette brukerkonti når brukerne slutter, og å etablere 
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rutiner for regelmessig gjennomgang fra ledelsens side. Antall systemadministratorer bør 
reduseres til et minimum. 
 
Boligbygg Oslo KF har lagt opp til et enhetlig system for identitet og tilgangsrettigheter i 
TiPS som etter Kommunerevisjonens mening støtter god arbeidsdeling. Antall roller er lavt 
nok til at ledelsen har god oversikt over gitte tilganger og høyt nok til å dekke behovene. 
Autorisasjonsrutinene er imidlertid ufullstendige, og det anbefales å utarbeide formelle rutiner 
for autorisasjon og håndtering av brukerkonti i TiPS.  
 
Kommunerevisjonen har observert feil i passordkontrollen og anbefaler foretaket å teste ut 
alle sider av passordfunksjonaliteten i TiPS og melde inn feil til systemleverandøren. 
 
Kommunerevisjonen har ellers anbefalinger om IT-strategi, endringsstyring, 
sikkerhetskoordinator, kontraktsforhold og dokumentasjon av applikasjonskontroller. 
 
Rapporten har vært på høring i Boligbygg Oslo KF. Foretaket er i hovedsak enig i rapportens 
konkusjoner, og anfører at alle tiltak vil bli igangsatt umiddelbart og fulgt opp. 
 
 
Kommunerevisoren fremmet følgende forslag til vedtak: 
Kontrollutvalget merker seg at Kommunerevisjonens rapport 10/2008 Intern kontroll i og 
rundt TiPS viser at systemet har mangler hvorav flere ble påpekt allerede i 2002. Utvalget 
merker seg videre at Boligbygg Oslo KF vil sette i gang tiltak umiddelbart og vil følge opp 
disse. Kontrollutvalget ber om at Boligbygg Oslo KF oversender en statusrapport per 
01.01.2009 for gjennomføring av sine tiltak. 
 
Saken oversendes byutviklingskomiteen. 
 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
 
Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
Dokumenter innkommet: 
 - Kommunerevisorens innstilling datert 09.09.2008 m/vedlegg 
 
Forslag: 
Svenn Kristiansen (F) fremmet følgende alternative forslag til siste setning i første avsnitt i 
kommunerevisorens forslag: 
Kontrollutvalget ber byrådet sikre seg at Kommunerevisjonens rapport følges opp av 
Boligbygg Oslo KF, og at en statusrapport oversendes revisjonen pr 01.01.2009. 
 
Frode Jacobsen (A) fremmet følgende alternative forslag til kommunerevisorens forslags 
første avsnitt: 
Kontrollutvalget viser til at Kommunerevisjonen i 2002 rapporterte om svakheter i skriftlig 
rammeverk for IT-sikkerhet, manglende sikkerhetskoordinator og manglende skriftlige rutiner 
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for kontroll av tilganger. Kontrollutvalget må konstatere at Kommunerevisjonens rapport 
10/2008 Intern kontroll i og rundt TiPS viser at manglene fra 2002 ikke er rettet opp. 
Rapporten viser også flere andre mangler og svakheter. Utvalget merker seg at Boligbygg 
Oslo KF…(osv som kommunerevisorens forslag) 
 
Votering: 
 
Kommunerevisorens forslag med Svenn Kristiansens og Frode Jacobsens alternative forslag 
ble enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er kontrollutvalgets vedtak følgende:  
Kontrollutvalget viser til at Kommunerevisjonen i 2002 rapporterte om svakheter i skriftlig 
rammeverk for IT-sikkerhet, manglende sikkerhetskoordinator og manglende skriftlige rutiner 
for kontroll av tilganger. Kontrollutvalget må konstatere at Kommunerevisjonens rapport 
10/2008 Intern kontroll i og rundt TiPS viser at manglene fra 2002 ikke er rettet opp. 
Rapporten viser også flere andre mangler og svakheter. Utvalget merker seg at Boligbygg 
Oslo KF vil sette i gang tiltak umiddelbart og vil følge opp disse. Kontrollutvalget ber byrådet 
sikre seg at Kommunerevisjonens rapport følges opp av Boligbygg Oslo KF, og at en 
statusrapport oversendes revisjonen pr 01.01.2009. 
 
Saken oversendes byutviklingskomiteen. 
 
 

78/08  
Rapport 11/2008 Sosialtjenestens forvaltning av klientmidler 

 
Sendt til helse- og sosialkomiteen 
Kopi til byråden for velferd og sosiale tjenester, Bydel Vestre Aker, Bydel Stovner, Bydel 
Alna, Bydel Bjerke, Bydel Frogner, Bydel Grorud, Bydel Grünerløkka, Kommunerevisjonen 
 
 
Saken gjelder: 
Rapport 11/2008 Sosialtjenestens forvaltning av klientmidler presenterer funnene etter 
Kommunerevisjonens gjennomgang og vurdering av forvaltningen av klientmidler i 
sosialtjenesten. Kontrollutvalget besluttet å gjennomføre prosjektet i møtet 20.09.2007, sak 
86. Prosjektet tilhører fokusområdet Virksomhetsstyring i henhold til bystyrets vedtak 
18.06.2008 (sak 259) om overordnet plan for forvaltningsrevisjon. 
 
Kommunerevisjonen har undersøkt om sosialtjenesten i syv bydeler har tilfredsstillende 
rutiner og kontroll knyttet til forvaltningen av klientmidler. I et nytt fellesskriv til bydelene 
5/2007 Forvaltning av klientmidler i sosialtjenesten har byrådet gitt en samlet fremstilling av 
rutiner for sosialtjenestens forvaltning av klientmidler.  
 
Undersøkelsen fant vesentlige mangler knyttet til sosialkontorenes rutiner:  
• manglende eller mangelfulle forvaltningsavtaler med klienter   
• manglende benyttelse av standardavtalen      
• manglende fullmakts- og samtykkeerklæringer fra klienter  
• manglende evaluering av forvaltningsavtalene  
• mangelfull avstemming av regnskapene  
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Kommunerevisjonen konkluder med at mangelfulle rutiner for håndtering av klientenes 
midler kan medføre dårlig forvaltning for den enkelte, sviktende rettssikkerhet og risiko for 
misligheter. Kommunerevisjonen anbefaler også at Byrådsavdeling for velferd og sosiale 
tjenester følger opp bydelenes iverksettelse av fellesskriv 5/2007 og gir bydelene mer presis 
informasjon på enkelte punkter i felleskrivet.  
 
Kommunerevisjonen har mottatt høringsuttalelser fra Byrådsavdeling for velferd og sosiale 
tjenester og Bydel Alna. Begge varslet relevante tiltak i forhold til de manglene 
Kommunerevisjonen fant.  
 
 
Kommunerevisoren fremmet følgende forslag til vedtak: 
Kontrollutvalget merker seg at Kommunerevisjonens rapport 11/2008 Sosialtjenestens 
forvaltning av klientmidler viser vesentlige mangler i forvaltningen av klientmidler. 
Sosialkontorene må sikre at forvaltningen tilfredsstiller fellesskriv 5/2007 Forvaltning av 
klientmidler i sosialtjenesten. Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester bør følge opp 
bydelenes arbeid med forvaltning av klientmidler og forbedre både fellesskrivet og tilhørende 
skjemaer.  
 
Saken sendes helse- og sosialkomiteen. 
 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
 
Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
Dokumenter innkommet: 
 - Kommunerevisorens innstilling datert 12.09.2008 m/vedlegg 
 
Forslag: 
Frode Jacobsen (A) fremmet følgende alternative forslag til kommunerevisorens forslag første 
avsnitt: 
Kontrollutvalget merker seg at Kommunerevisjonens rapport 11/2008 Sosialtjenestens 
forvaltning av klientmidler viser vesentlige mangler i forvaltningen av klientmidler: 
 
• manglende eller mangelfulle forvaltningsavtaler med klienter   
• manglende benyttelse av standardavtalen      
• manglende fullmakts- og samtykkeerklæringer fra klienter  
• manglende evaluering av forvaltningsavtalene  
• mangelfull avstemming av regnskapene  
 
Sosialkontorene må sikre at…(osv som kommunerevisorens forslag) 
 
Votering: 
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Kommunerevisorens forslag med Frode Jacobsens alternative forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Etter dette er kontrollutvalgets vedtak følgende:  
Kontrollutvalget merker seg at Kommunerevisjonens rapport 11/2008 Sosialtjenestens 
forvaltning av klientmidler viser vesentlige mangler i forvaltningen av klientmidler: 
 
• manglende eller mangelfulle forvaltningsavtaler med klienter   
• manglende benyttelse av standardavtalen      
• manglende fullmakts- og samtykkeerklæringer fra klienter  
• manglende evaluering av forvaltningsavtalene  
• mangelfull avstemming av regnskapene  
 
Sosialkontorene må sikre at forvaltningen tilfredsstiller fellesskriv 5/2007 Forvaltning av 
klientmidler i sosialtjenesten. Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester bør følge opp 
bydelenes arbeid med forvaltning av klientmidler og forbedre både fellesskrivet og tilhørende 
skjemaer.  
 
Saken sendes helse- og sosialkomiteen. 
 
 

79/08  
Rapport 12/2008 Resultater, undervisning og ledelse ved Haugenstua skole 

 
Sendt til kultur- og utdanningskomiteen 
Kopi til byråden for kultur og utdanning, Utdanningsetaten, Haugenstua skole, 
Kommunerevisjonen 
 
 
Saken gjelder: 
Kommunerevisjonen har gjennomført en forvaltningsrevisjon ved Haugenstua skole. 
Revisjonen er oppsummert i rapport 12/2008 Resultater, undervisning og ledelse ved 
Haugenstua skole. Undersøkelsen er utført etter kontrollutvalgets vedtak om 
forvaltningsrevisjonsprosjekter 23.01.2008, sak 5. Undersøkelsen tilhører fokusområde 
Brukertilpassede tjenester og myndighetsutøvelse i Overordnet plan for forvaltningsrevisjon, 
jf bystyrets vedtak 18.06.2008, sak 259. 
 
Haugenstua skole er en av flere ungdomsskoler som over flere år har hatt relativt lavt 
karaktergjennomsnitt i engelsk, matematikk og norsk samlet sett. Beregning av 
skolebidragsindikatorer tyder samtidig på at skolen har bidratt mindre til elevenes læring enn 
en del av de øvrige ungdomsskolene i Oslo.  
 
Formålet med rapport 12/2008 er å komme med nyttige innspill til forbedringer ved undersøkt 
skole og nyttig informasjon til øvrige skoler, Utdanningsetaten (UDE), byråden for kultur og 
utdanning (KOU), kontrollutvalget og bystyret. De øvrige ungdomsskolene i Oslo står i større 
eller mindre grad overfor mange av de samme utfordringene som Haugenstua skole. 
 
Kommunerevisjonen har vurdert faglige resultater, elevenes atferd, skolens planlegging for 
læring, undervisning og læringssituasjon, arbeidsmiljø, lærernes samarbeid og kompetanse, 
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samt ledelse og kvalitetssikring. Kommunerevisjonen har prioritert faktorer som oppfattes 
som vesentlige med tanke på å kunne forbedre skolens bidrag til elevenes faglige resultater i 
basisfagene engelsk, matematikk og norsk. 
 
Rapport 12/2008 viser at Haugenstua skole kunne forbedre resultater, undervisning, ressurser, 
ledelse og utviklingsarbeid. På det grunnlaget anbefaler Kommunerevisjonen tiltak på 
følgende områder: 
 

1. Skolen bør arbeide for å forbedre de faglige resultatene uten at det går utover skolens 
sosiale resultater.  

2. Skolen bør forsøke å tilpasse opplæringen bedre, men uten at det går vesentlig utover 
ro og orden. 

3. Skolen bør etablere større grad av felleskap og lederoppfølging i fagplanarbeidet. 
4. Skolen bør styrke lærernes kollektive drøfting av egen praksis og rolle i klasserommet 

basert på en større grad av felles kunnskap om det som faktisk skjer i de forskjellige 
klasserommene og undervisningssituasjonene. 

5. Skolen bør videreføre og eventuelt styrke ledelsens observasjon og oppfølging av 
undervisningen. 

6. Skolen bør gjennomføre tilstrekkelige tiltak for å rekruttere og beholde gode lærere. 
7. Skolen bør informere tydeligere om skolens resultater og om mulig mobilisere elever 

og foresatte til større deltakelse i skolens utviklingsarbeid. 
 
Skolen har varslet tiltak i forhold til alle anbefalingene i Kommunerevisjonens rapport. 
Utdanningsetaten har varslet at den vil følge opp skolens arbeid med tiltak gjennom 
styringsdialogen med skolen. Byråden for kultur og utdanning forutsetter at slik oppfølging  
finner sted og håper og tror rapporten vil bidra positivt ikke bare i forhold til 
læringsresultatene ved Haugenstua skole, men også i forhold til den generelle 
kvalitetsutviklingen i Oslo-skolen.  
 
I tillegg har Utdanningsetaten invitert Kommunerevisjonen til å presentere rapporten for alle 
rektorene i Oslo. 
 
 
Kommunerevisoren fremmet følgende forslag til vedtak: 
Kommunerevisjonens rapport 12/2008 Resultater, undervisning og ledelse ved Haugenstua 
skole viser at Haugenstua skole bør gjennomføre tiltak for å forbedre tilbudet til elevene.  
 
Kontrollutvalget viser til Kommunerevisjonens anbefalinger og merker seg at skolen vil 
iverksette tiltak i forhold til alle, samt at Utdanningsetaten vil følge opp tiltakene gjennom 
styringsdialogen med skolen. Utvalget merker seg også at byråden for kultur og utdanning 
håper og tror rapporten vil bidra positivt ikke bare i forhold til læringsresultatene ved 
Haugenstua skole, men også i forhold til den generelle kvalitetsutviklingen i Oslo-skolen. 
 
Saken sendes kultur- og utdanningskomiteen. 
 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
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Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
Dokumenter innkommet: 
 - Kommunerevisorens innstilling datert 12.09.2008 m/vedlegg 
 
Forslag: 
Lotte Grepp Knutsen (A) fremmet følgende endringsforslag til annet avsnitts første setning i 
kommunerevisorens forslag: 
Kontrollutvalget merker seg at skolen vil iverksette slike tiltak, samt at Utdanningsetaten vil 
følge opp tiltakene gjennom styringsdialogen med skolen. 
 
Votering: 
 
Kommunerevisorens forslag med Lotte Grepp Knutsens endringsforslag ble enstemmig 
vedtatt. 
 
Etter dette er kontrollutvalgets vedtak følgende:  
Kommunerevisjonens rapport 12/2008 Resultater, undervisning og ledelse ved Haugenstua 
skole viser at Haugenstua skole bør gjennomføre tiltak for å forbedre tilbudet til elevene.  
 
Kontrollutvalget merker seg at skolen vil iverksette slike tiltak, samt at Utdanningsetaten vil 
følge opp tiltakene gjennom styringsdialogen med skolen. Utvalget merker seg også at 
byråden for kultur og utdanning håper og tror rapporten vil bidra positivt ikke bare i forhold 
til læringsresultatene ved Haugenstua skole, men også i forhold til den generelle 
kvalitetsutviklingen i Oslo-skolen. 
 
Saken sendes kultur- og utdanningskomiteen. 
 
 

80/08  
Oppfølging av endelig innberetning om misligheter ved to PU-boliger i Bydel Grorud 

 
Sendt til arkiv 
Kopi til byråden for velferd og sosiale tjenester, Bydel Grorud, Kommunerevisjonen 
 
 
Saken gjelder: 
Kommunerevisjonen konstaterte i 2005 at mange av beboerne ved to PU-boliger i Bydel 
Grorud var blitt frastjålet til sammen kr 173 977. Alle tyveriene ble politianmeldt, og en av de 
ansatte ved den ene PU-boligen ble dømt til 60 timers samfunnstjeneste for å ha tatt ut kr  
18 000 med bankkortet til en beboer. De øvrige sakene ble henlagt av politiet. Saken avdekket 
mange alvorlige brudd på kommunens instruks for forvaltning av beboermidler, og dårlig 
intern kontroll i bydelen. Tre av lederne i linjen ble sagt opp. Alle tre gikk til rettssak mot 
Oslo kommune. To av lederne (avdelingssjef og seksjonsleder) ønsket å få tilbake sine 
stillinger, den siste (boleder) ønsket erstatning for usaklig oppsigelse.  
 
Endelig innberetning var oppe til behandling i kontrollutvalget 15.06.2006, sak 72, der bl.a. 
følgende ble vedtatt:  
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Kontrollutvalget ønsker å bli orientert av Kommunerevisjonen om utfallet av et eventuelt 
søksmål mot kommunen fra de oppsagte lederne.  
 
I Oslo Tingrett 01.03.2007 ble alle tre oppsigelsene kjent gyldige. Saken ble anket, og dom 
falt i Borgarting lagmannsrett 19.05.2008. Resultatet ble: 
 

• Avdelingssjefen: Oppsigelsen kjennes ugyldig. Oslo kommune må betale erstatning på 
kr 300 000 og kr 560 833 i saksomkostninger.  

• Seksjonslederen: Tingrettsdommen stadfestes, oppsigelsen kjennes gyldig. Hver av 
partene dekker sine egne saksomkostninger.  

• Bolederen (leder for en av PU-boligene): Oppsigelsen kjennes usaklig. Oslo kommune 
må betale erstatning på kr 50 000 og kr 882 782 i saksomkostninger.  

 
Oslo kommune har godtatt lagmannsrettsdommen. Seksjonsleder anket saken til Høyesterett, 
men saken ble avslått av Høyesteretts ankeutvalg 22.08.2008. Langmannsrettsdommen er 
således rettskraftig.  
 
Avdelingssjefen har vært sykemeldt så lenge denne saken har pågått, og bydelen er i dialog 
med henne om hvilken stilling hun skal få i bydelen. Verken seksjonsleder eller boleder har i 
dag arbeid i Oslo kommune.  
 
 
Kommunerevisoren fremmet følgende forslag til vedtak: 
Kontrollutvalget tar dommen fra Borgarting Lagmannsrett av 19.05.2008 til etterretning. 
Saken avsluttes.   
 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
 
Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
Dokumenter innkommet: 
 - Kommunerevisorens innstilling datert 12.09.2008 
 
Votering: 
 
Kommunerevisorens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er kontrollutvalgets vedtak følgende:  
Kontrollutvalget tar dommen fra Borgarting Lagmannsrett av 19.05.2008 til etterretning. 
Saken avsluttes.   
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81/08  
Restanseliste for kontrollutvalgets saker pr. 31.08.2008 

 
Sendt til arkiv 
 
 
Saken gjelder: 
Oversikten over kontrollutvalgets saker til oppfølging pr. 31.08.2008 viser 12 saker. 
Pr. 30.04.2008 var det også 12 saker til oppfølging. 
 
 
Sekretariatslederen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Kontrollutvalgets restanseliste pr. 31.08.2008 tas til orientering. 
 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
 
Følgende medlemmer deltok under behandlingen av saken: 
 
Frode Jacobsen (A), Ingrid C. Eriksen (H), Lotte Grepp Knutsen (A), Knut Frigaard (F), Anne 
Underthun Marstein (V), Audun Iversen (H), Jan-Bendix Byhring (SV), Svenn Kristiansen 
(F), Harald Minken (R), Hartvig Opsjøn (KrF), Peter A. Torjesen (A) 
 
Dokumenter innkommet: 
 - Sekretariatslederens notat datert 15.09.2008 m/vedlegg 
 
Votering: 
 
Sekretariatslederens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er kontrollutvalgets vedtak følgende:  
Kontrollutvalgets restanseliste pr. 31.08.2008 tas til orientering. 
 
 

Eventuelt 
 
 
1. Sekretariatslederen minnet om samferdsels- og miljøkomiteens høring 23.10.2008 om 

billettsystemet i kollektivtrafikken. 
 
2. Under eventuelt i kontrollutvalgets møte 27.05.2008 ble det opplyst at Rælingen 

kommune hadde bedt om tilbud på sekretærtjenester. I brev av 24.06.2008 opplyste 
kommunen at den hadde besluttet å fortsette med sin nåværende sekretærordning. 

 
3. Samferdsels- og miljøkomiteen behandlet 10.09.2008 Kommunerevisjonens rapport 

8/2008 Offentlige anskaffelser i Energigjenvinningsetaten - kontrollutvalgets sak 65 av 
17.06.2008. 

 
4. F fremmet følgende merknader og forslag: 
 

 Side 10 



 Side 11 

Merknader: 
Riksrevisor Jørgen Kosmo uttalte seg til Aftenposten for 28.08.08 side syv, i forbindelse 
med pensjonssaken på Stortinget: Der tillegges riksrevisor følgende uttalelser: 
 

”Stortinget må rydde opp selv.” 
 
”Riksrevisjonen ikke har tenkt å påta seg den løpende kontroll med at 
stortingspensjonene heretter blir riktige.” 
 
”Det er stortinget selv som må opprette den nødvendige kontrollen” 

 
Kontrollutvalget i Oslo følger en annen praksis. Det kunne være av interesse at 
kontrollutvalget uformelt drøftet følgende problemstillinger: 
 
Tema 1. Kan og skal kontrollutvalget tilsvarende gå inn i bystyrets disposisjoner? 
 
Tema 2. Kan og skal kontrollutvalget tilsvarende kontrollere utbetalinger til de folkevalgte 
i kommunen? 
 
Tema 3. Får Kontrollutvalgets vedtak om å ikke foranledige selskapskontroll med 
kommunens pensjonsinstans følger for kontroll tilsvarende Riksrevisjonens? 
 
Tema 4. Bør Riksrevisjonens metodikk slik den fremgår av uttalelsene få konsekvenser 
for kontrollutvalgets løpende kontroll av lov om offentlig anskaffelser slik som den ble 
redegjort for i siste møte i kontrollutvalget? 
 
Det burde kanskje i denne sammenheng vurderes om ikke kontrollutvalget burde invitere 
riksrevisor til en samtale. 
 
Forslag: 
I lys av riksrevisjonens kontroll av pensjonsutbetalinger på stortinget foreslås tilsvarende 
gjennomgang av Oslo Pensjonsforsikring AS for utbetalinger til Oslo kommunes 
politikere. 
 
Kontrollutvalgets behandling: 
Behandlingen av Fs spørsmål og forslag ble utsatt til neste møte. Sekretariatslederen ble 
bedt om å utarbeide notat om de spørsmål som er tatt opp 

 
 
 
 
Kontrollutvalgets sekretariat, 02.10.2008 
 
 
 
Reidar Enger 
sekretariatsleder 


